
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 1. maj 2018 stillet følgende spørgs-

mål nr. 907 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 907:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvor mange overbelægningsdage der har været i det 

danske sundhedsvæsen årligt siden 2015?” 

 

Svar: 

På nuværende tidspunkt foretages der ikke opgørelser af antallet af overbelægnings-

dage på landsniveau, som der efterspørges i spørgsmålet. 

 

Der henvises derfor til den endelige besvarelse af SUU alm. del 138, hvor overbelæg-

ningssengedage i nævnte periode oplyses. 

 

Overbelægningssengedage giver et billede af, hvor meget overbelægning der har væ-

ret. Der måles ikke bare, om der har været flere indlagte patienter end disponible 

senge, men også hvor stor en andel af patienterne, som har været indlagt i en ikke-

disponibel seng.  

 

Månedstallene for antal overbelægningsdage på overafdelings-, sygehus- samt regi-

onsniveau findes på portalen eSundhed ved at følge nedenstående link: 

http://esundhed.dk/sundhedsaktivitet/SOB/Sider/SOB.aspx 
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